



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

**KERATAN AKHBAR
DAN
BERITA ONLINE
UNTUK MAKLUMAN :**

**Y.B. MENTERI
Y.B. TIMBALAN MENTERI
Y.BHG. KSU
Y.BHG. TKSU (PDN)
Y.BHG. TKSU (PPP)
SETIAUSAHA AKHBAR**

5 SEPTEMBER 2023 (SELASA)



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

KERATAN AKHBAR (KPDN)

5 SEPTEMBER 2023 (SELASA)

Bekalan telur ayam di Pantai Timur kurang

Kota Bharu: Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) Kelantan mengakui bekalan telur di negeri itu berkurangan sejak tiga bulan lalu.

Pengarahnya, Azman Ismail, berkata pihaknya sedang memantau masalah itu untuk tindakan lanjut pihak kementerian.

“Untuk bekalan telur, kita mendapatkan bekalan dari Melaka serta Johor. Kita akui bekalan telur gred A, B dan C di negeri ini berkurangan sejak tiga bulan yang lalu, namun telur Omega tiada masalah.

“Setakat ini, kita tidak dimaklumkan apa masalah sebenar yang dialami pihak pembekal di negeri berkenaan dan perkara itu di bawah bidang kuasa Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (MAFS).

“Untuk di Kelantan, ada tempat yang mereka dapat bekalan, ada tempaf hanya sedikit sahaja bekalan yang diperolehi,” katanya ketika dihubungi, semalam.

Di Kuala Terengganu, kekurangan telur ayam berulang semula apabila bekalan yang diperolehi pemborong habis dijual dalam tempoh hanya tiga jam sahaja.

Tinjauan di syarikat pemborong telur di Cabang Tiga, di sini mendapati hanya telur ayam kampung sahaja yang masih ada dijual.

Bekalan telur Kelantan kurang sejak 3 bulan lalu

Kota Bharu Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) Kelantan mengakui, bekalan telur ayam di negeri ini berkurangan sejak tiga bulan lalu.

Pengarahnya, Azman Ismail berkata, pihaknya sedang memantau isu itu untuk tindakan lanjut.

“Kita mendapatkan bekalan telur dari Melaka serta Johor. Kita juga akui bekalan telur gred A, B dan C berkurangan sejak tiga bulan yang lalu, namun telur Omega tiada masalah.

“Untuk di Kelantan, ada tempat mereka dapat bekalan, ada tempat hanya sedikit sahaja bekalan yang dapat. Contoh di Pasaraya Mydin, untuk seminggu mereka menempah 2,000 papan namun hanya 500 papan telur sahaja yang diterima,” katanya dalam satu kenyataan di sini, semalam.

Beras import 'tiruan' sukar dibuktikan

KULIM: Beras import 'tiruan' hasil dicampurkan dengan beras tempatan sukar diambil tindakan kerana perkara itu tidak mudah dibuktikan.

Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN), Fuziah Salleh berkata, pihaknya bersama Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) turut menerima satu aduan berkaitan aktiviti itu menerusi Op Jamin yang dikuatkuasakan sejak 7 Julai lalu.

Namun beliau berkata, tidak ada bukti nyata boleh dikemukakan pihak terbabit untuk tindakan selanjutnya di bawah Akta Perihal Dagangan 2011 (Akta 730).

"Tiada cara untuk membuktikan melainkan kita boleh mendapatkan bukti bahawa aktiviti sedemikian benar-benar wujud. Jika ia berlaku, kita perlu buktikan di mana ia berlaku.

"Sebagai contoh, di bawah Akta Perihal Dagangan kita boleh mengambil tindakan terhadap seseorang yang menjual beg tangan Gucci tiruan pada harga asal.

"Itu mudah untuk dibuktikan tetapi beras yang dicampur bukanlah sesuatu yang mudah untuk kita buktikan," kata beliau pada program Inisiatif Payung Rahmah bersama SJ Circle Sdn. Bhd. di sini semalam.

Sementara itu, Fuziah berkata, sebanyak 47 aduan berkaitan bekalan beras di seluruh negara diterima pihaknya sepanjang Op Jamin sehingga kelmarin.

Peringkat pengilang, pemborong dan peruncit," katanya.

Beliau juga berkata, semua perkara berhubung penyelewengan harga dan bekalan beras di bawah Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522) yang terletak di bawah bidang kuasa KPKM.

KPDN terima 47 aduan berkaitan beras

KULIM - Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) menerima 47 aduan berkaitan isu beras sepanjang tempoh pelaksanaan Ops Jamin bermula 7 Julai sehingga 2 September lalu.

Timbalan Menteri KPDN, Fuziah Salleh berkata, aduan itu berkaitan beras dijual pada harga tinggi daripada pasaran selain satu aduan dipercayai campuran beras tempatan dan import.

"Bermula 7 Julai lalu, KPDN dengan kerjasama Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) melakukan 1,053 pemeriksaan di seluruh negara menerusi Ops Jamin mem-babitkan pengilang, pemborong dan peruncit.

"KPDN menerima satu aduan mengenai beras dicampur, ada kemungkinan dicampur antara beras tempatan dan import tetapi sukar dibuktikan (kerana tiada bukti dikemukakan peng-ada)," katanya selepas pelancaran Inisiatif Payung Rahmah bersama Rakan Strategik KPDN, SJ Circle Sdn Bhd di Kulim Industrial Estate, di sini, pada Isnin.

Untuk rekod, Ops Jamin dilancarkan bagi membanteras isu penukaran label kempit beras yang dikhuatiri berlaku ber-ikutan pelarasan harga baharu bagi beras putih import (BPI).

Fuziah berkata, semua aduan akan dikemukakan kepada KPKM berikutan isu mengenai bekalan beras tertakluk di bawah Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522). - *Bernama*

KPDN terima 47 aduan beras tempatan campur import

KULIM – Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) menerima 47 aduan membabitkan isu beras menerusi Ops Jamin yang dijalankan bersama Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM), baru-baru ini.

Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup, Fuziah Salleh berkata, aduan yang diterima melibatkan harga beras import serta dakwaan beras tempatan dicampur dengan beras import.

Katanya, Ops Jamin dijalankan dua kementerian itu untuk memantau serta menjalankan pemeriksaan berkaitan isu beras di seluruh negara bermula 7 Julai hingga 2 September lalu.

"Dalam tempoh operasi dijalankan, kita menjalankan sebanyak 1,053 pemeriksaan dan terdapat 47 aduan mengenai isu beras iaitu berkaitan harga beras



FUZIAH (tengah) mendengar penerangan ketika lawatan ke sebuah kilang lampin di Kulim Industrial Estate, Kulim semalam.

import serta dakwaan beras tempatan dicampur dengan beras import," katanya.

Beliau sebelum itu hadir pada

sidang akhbar selepas Majlis Perasmian Inisiatif Payung Rahmah bersama SJ Circle Sdn. Bhd. di Kulim Industrial Estate, di sini

semalam.

Fuziah berkata, harga beras tempatan masih kekal RM2.60 sekilogram, manakala harga beras import tidak dikawal dan mengikut harga pasaran.

Katanya, banyak aduan mengenai harga beras import, namun pihaknya tidak boleh mengambil tindakan kerana harganya tidak dikawal, melainkan ia adalah beras tempatan.

Berhubung dakwaan sesetengah pihak bahawa terdapat beras tempatan dicampur dengan beras import, kata Fuziah, tindakan undang-undang boleh diambil sekiranya dakwaan itu dapat dibuktikan.

Menurutnya, terdapat dua akta melibatkan isu beras iaitu Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522) di bawah Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan serta Akta Perihal Dagangan 2011 Akta 730 yang di

bawah bidang kuasa KPDN.

Katanya, pihaknya tidak dapat mengambil tindakan jika aduan itu bukan di bawah bidang kuasa KPDN, namun akan bertindak menyalurkan maklumat kepada KPKM untuk tindakan lanjut.

Sementara itu, dalam perkembangan lain, kata beliau, SJ Circle Sdn. Bhd. merupakan syarikat keempat yang menjadi rakan strategik di bawah Inisiatif Payung Rahmah dengan mengeluarkan produk lampin bayi pakai buang jenama Midori.

Fuziah berkata, lampin bayi pakai buang itu dijual pada harga RM19.90 sahaja dan ia hanya dijual di Jualan Rahmah Bergerak dan Kedai Cari Rakyat.

"Kita berharap agar usaha ini mampu menarik perhatian rakyat Malaysia khususnya pengguna yang ingin mendapatkan harga barangan yang murah dan berpatutan serta berkualiti," katanya.



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

BERITA ONLINE (KPDN)

5 SEPTEMBER 2023 (SELASA)

BERITA ONLINE BERTARIKH 5 SEPTEMBER 2023

TARIKH	TAJUK	PAUTAN	MEDIA
5-Sep	Sukar ambil tindakan kegiatan mencampur beras jika tiada bukti - KPDN	https://www.google.com/amp/s/www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2023/09/1006298/sukar-ambil-tindakan-kegiatan-mencampur-beras-jika-tiada-bukti-kpdn	HM
5-Sep	Beras 'tiruan' tempatan campur import sukar dibuktikan	https://www.utusan.com.my/nasional/2023/09/beras-tiruan-tempatan-campur-import-sukar-dibuktikan/	UM
5-Sep	KPDN beri amaran tegas jika tukar label kempit beras	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/09/1148373/kpdn-beri-amaran-tegas-jika-tukar-label-kempit-beras	BH
5-Sep	Jangan manipulasi harga beras	https://www.google.com/amp/s/www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2023/09/1006250/jangan-manipulasi-harga-beras	HM
5-Sep	KPDN Issues Stern Warning Against Those Changing Labels On Rice Packages	https://www.businesstoday.com.my/2023/09/04/kpdn-issues-stern-warning-against-those-changing-labels-on-rice-packages/	BUSINESSTODAY
5-Sep	Govt receives 47 complaints regarding rice price and supply between July and Sept	https://www.nst.com.my/news/nation/2023/09/950924/govt-receives-47-complaints-regarding-rice-price-and-supply-between-july	NST
5-Sep	KPDN terima 47 aduan isu beras	https://www.kosmo.com.my/2023/09/04/kpdn-terima-47-aduan-isu-beras/	KOSMO
5-Sep	KPDN Kelantan akui bekalan telur kurang sejak 3 bulan lalu	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/09/1148371/kpdn-kelantan-akui-bekalan-telur-kurang-sejak-3-bulan-lalu	BH
5-Sep	OPS JAMIN KPND Terima 47 Aduan Berkaitan Beras	https://youtu.be/DXJ-Rn9qShM?si=p0cFYbdj9wMLHD0o	BULETINTV3

5-Sep	KPDN receives 47 rice-related complaints during Ops Jamin	https://www.thesundaily.my/local/kpdn-receives-47-rice-related-complaints-during-ops-jamin-JA11447385	THESUNDAILY
5-Sep	KPDN terima 47 aduan berkaitan isu beras dalam tempoh Ops Jamin	https://www.google.com/amp/s/www.sinarharian.com.my/ampArticle/277141	SH
5-Sep	47 aduan berkenaan harga, bekalan beras diterima KPDN	https://berita.rtm.gov.my/index.php/semasa/70424-47-aduan-berkenaan-harga-bekalan-beras-diterima-kpdn	BERITARTM
5-Sep	KPDN terima 47 aduan berkaitan isu beras dalam tempoh Ops Jamin	https://www.bernama.com/bm/news.php?id=2222314	BERNAMA
5-Sep	KPDN receives 47 rice-related complaints during Ops Jamin	https://www.bernama.com/en/news.php?id=2222423	BERNAMA
5-Sep	KPDN terima 47 aduan berkaitan isu beras dalam tempoh Ops Jamin	https://www.google.com/amp/s/www.astroawani.com/berita-malaysia/kpdn-terima-47-aduan-berkaitan-isu-beras-dalam-tempoh-ops-jamin-435813%3famp=1	ASTROAWANI
5-Sep	KPDN terima 47 aduan isu beras sepanjang tempoh pelaksanaan Ops Jamin	https://youtu.be/T_Bt2e5Qr0I?si=ueVrz2lxA-ojRFX8	BERNAMATV
5-Sep	Kelantan KPDN admits shortage of eggs for past three months	https://www.google.com/amp/s/www.nst.com.my/amp/news/nation/2023/09/950930/kelantan-kpdn-admits-shortage-eggs-past-three-months	NST
5-Sep	KPDN sukar ambil tindakan kegiatan mencampur beras	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/09/1148467/kpdn-sukar-ambil-tindakan-kegiatan-mencampur-beras	BH
5-Sep	KPDN gives stern warning against changing the label of rice packages	https://www.google.com/amp/s/www.nst.com.my/amp/news/nation/2023/09/950979/kpdn-gives-stern-warning-against-changing-label-rice-packages	NST